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zastupitelstvo 

 

 

Zápis 

z řádného zasedání Zastupitelstva městské části Brno-Kníničky IX/09 konaného dne 

26.02.2024 od 17:30 

ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 

Zasedání Zastupitelstva městské části Brno-Kníničky (dále též jako „zastupitelstvo“) bylo zahájeno 
v 17:31 hodin starostkou Lenkou Ištvanovou („dále též jako „předsedající“).  

Předsedající schůze konstatovala, že zasedání bylo řádně svoláno. Současně byla informace o 
konání zasedání zveřejněna na „elektronické úřední desce“ (vyvěšená informace tvoří přílohu č. 1). 

Předsedající schůze dále z prezenční listiny přítomných členů zastupitelstva (prezenční listina tvoří 
přílohu č. 2 tohoto zápisu) konstatovala, že přítomno je 7 členů zastupitelstva (z celkového počtu 9 
všech členů zastupitelstva), řádně se omluvil Ing. Petr Vokřál, o nepřítomnosti Bc. Martina Žáka 
nebyla předsedající informována, dotázala se zastupitelů, zda nemají informaci o důvodu jeho 
nepřítomnosti a následně konstatovala, že se snad dostaví později. Zastupitelstvo je tedy 
usnášeníschopné (ust. § 92 odst. 3 zákona o obcích).  

Starostka MČ Brno-Kníničky upozornila na skutečnost, že z jednání Zastupitelstva MČ Brno-
Kníničky bude pořízen audio záznam, který bude uložen na úřadě MČ Brno-Kníničky. Dále 
upozornila členy Zastupitelstva na povinnost ohlásit případný střet zájmu v rámci projednávání 
daného bodu. 

BOD Č. 1 - URČENÍ OVĚŘOVATELŮ ZÁPISU A ZAPISOVATELE 

Předsedající navrhla zapisovatelem Miroslavu Keprtovou a jako ověřovatele zápisu 
Ing. Václava Hrnčíře a Aleše Chrastila. Dále se předsedající dotázala, zda má někdo jiný návrh. 
Další návrhy nebyly vzneseny. 

Předsedající dala hlasovat o návrhu usnesení. 

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo MČ Brno-Kníničky schvaluje zapisovatelem Miroslavu Keprtovou a určuje ověřovateli 

zápisu Ing. Václava Hrnčíře a Aleše Chrastila. 

Výsledek hlasování:    

Pro:  7 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Pavel Jankůj, 

Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 1/9/2024 bylo schváleno. 

17:33 příchod Bc. Martin Žák 

BOD Č. 2 - SCHVÁLENÍ PROGRAMU 

Předsedající seznámila přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou a informací 
zveřejněnou na úřední desce. Předsedající navrhla doplnění bodu 5a) „Projednávání návrhů 
územně plánovací dokumentace“ a bodu 8a) „Prohlášení zastupitelstva městské části Brno-
Kníničky“. Dále předsedající vyzvala zastupitele k návrhům na úpravu či změnu programu. Nikdo 
takový návrh neuplatnil. 

Předsedající dala hlasovat o návrhu usnesení. 

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo MČ Brno-Kníničky schvaluje následující program zasedání: 
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1) Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele 

2) Schválení programu 

3) Návrhy, připomínky a podněty občanů 

4) Informace o ověření zápisu ze zasedání ZMČ Brno-Kníničky konaného dne 11.12.2023 

5) Vyjádření k návrhu místní úpravy provozu na pozemní komunikaci – místní komunikaci III. třídy, ul. Hrázní, 

Brno 

5a)  Projednávání návrhů územně plánovací dokumentace  

6) Legislativní změny v odměňování členů zastupitelstev obcí 

7) Rozpočtová opatření 

8) Kontrola plnění úkolů a usnesení zastupitelstva 

8a)  Prohlášení zastupitelstva městské části Brno-Kníničky  

9) Zpráva starostky a místostarostů o podstatných jednáních a skutečnostech 

10) Informace o přípravných řízeních pro stavby a probíhajících stavbách v kat. území Kníničky 

11) Informace předsedů výborů a komisí 

12) Dotazy, připomínky, podněty členů Zastupitelstva 

Výsledek hlasování:    

Pro:  8 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Pavel Jankůj, 

Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek, Bc. Martin Žák 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 2/9/2024 bylo schváleno. 

BOD Č. 3 - NÁVRHY, PŘIPOMÍNKY A PODNĚTY OBČANŮ 

Předsedající se dotázala přítomných občanů, zda mají nějaký návrh, připomínku či podnět. Nikdo 
z přítomných se nepřihlásil.   

Dále předsedající informovala o připomínkách pana JUDr. Filly, které rozeslal všem zastupitelům a 
následně se dotázala, zda má zájem některý ze zastupitelů tento podnět vzít za vlastní, aby mohl 
být řádně projednán. Bc. Martin Žák informoval ostatní zastupitele, že pan JUDr. Filla žádá písemnou 
odpověď. Na to předsedající odpověděla, že v případě že zákon ukládá písemně odpovědět, bude 
na připomínky písemně odpovězeno. Dále Bc. Martin Žák věc upřesnil o informaci, že se panu Fillovi 
nelíbí, že dostává odpovědi od paní místostarostky z firemního emailu, nikoliv z úředního. 
Předsedající mu odpověděla, že se domnívá, že není nic proti ničemu, když místostarostka odpovídá 
z firemního emailu. 

Předsedající se opětovně dotázala přítomných, zda má ještě někdo nějaký návrh, připomínku či 
podnět. Nikdo z přítomných se nepřihlásil. 

Předsedající tedy ukončila projednávání tohoto bodu. 

BOD Č. 4 - INFORMACE O OVĚŘENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ ZMČ BRNO-KNÍNIČKY 

KONANÉHO DNE 11.12.2023 

Předsedající informovala zastupitele o tom, že zápis ze dne 11.12.2023 byl řádně vyhotoven, 
v zákonné lhůtě ověřen a následně zveřejněn na stránkách městské části. Dále informovala, že 
k zápisu nebyly vzneseny žádné připomínky ze strany zastupitelů. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky. 
Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

BOD Č. 5 - VYJÁDŘENÍ K NÁVRHU MÍSTNÍ ÚPRAVY PROVOZU NA POZEMNÍ KOMUNIKACI 

– MÍSTNÍ KOMUNIKACI III. TŘÍDY, UL. HRÁZNÍ, BRNO 

Předsedající informovala přítomné, že obdržela přípis města Brna, kterým byla městská část 
informována o návrhu místní úpravy provozu na pozemní komunikaci týkající se zjednosměrnění ul. 
Hrázní. Následně předala slovo předsedovi Územně plánovací a dopravní komise, doc. Firbasovi. 
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Ten ostatní informoval o tom, že se město snaží řešit nevyřešitelný problém týkající se nekolizní 
dopravy pro cyklisty, pro pěší a pro automobily na ulici Hrázní. Dále informoval o tom, že materiál 
není kvalitně zpracován, chybí řádná textová část, variantní řešení a taktéž řešení problematických 
míst, které by zjednosměrnění ulice Hrázní přineslo, jako např. navýšení dopravy přes ulici Ondrovu 
a křižovatku u Uni Hobby. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky. 

Ing. Pavel Jankůj informoval o vzniku této varianty z pohledu města Brna s tím, že výsledné řešení 
je vybráno z několika projednávaných variant, které vznikly v rámci Studie obslužnosti Brněnské 
přehrady. Taktéž informoval, že by projednávané řešení nemělo být finální s tím, že se již dnes 
pracuje na výkupech okolních pozemků tak, aby se zvýšila propustnost této komunikace. Navrhuje 
tedy, aby se městská část zaměřila na včasné a řádné připomínkování až finální varianty. 
Předsedající mu odpověděla, že na rozšíření komunikace není nutné vykupovat okolní pozemky 
s tím, že pozemek komunikace je dostatečně široký a umožňuje rozšíření. Taktéž informovala o tom, 
že o problematice rozšíření ulice Hrázní se mluví již hodně dlouho a do dnešního dne se nic 
nevyřešilo, proto nesouhlasí s dočasným řešením. 

Bc. Martin Žák se dotázal, jak skončil záměr, který schvalovalo Zastupitelstvo MČ Brno-Kníničky 
v roce 2018, kde vybrali návrh v hodnotě cca 70 mil. Kč, který řešil zobousměrnění komunikace 
Hrázní od restaurace U Lva až po restauraci U Šuláka včetně doplnění veřejného osvětlení. 
Předsedající mu odpověděla, že tento záměr nebude realizován, dle vyjádření města, z důvodu 
vysokých finančních nároků. Na jednání se zástupci města Brna opětovně upozornila, že není nutné 
rozšiřovat ulici Hrázní směrem k vodní hladině s tím, že je dostatek místa směrem k chatové lokalitě. 

Bc. Martin Žák doporučil dát do právě schvalovaného usnesení odkaz na investiční záměr 
schvalovaný v unesení z roku 2018 k této záležitosti. 

Předsedající doporučila dát prověření variantního řešení rozšíření komunikace směrem k chatám. 

Pan Ing. Liška se dotázal, zda se počítá s rozšířením i v úseku od hráze po restauraci U Lva. 
Předsedající odpověděla, že v této části má být provedena oprava v letošním roce po dokončení 
zemních prací na penzionu vedle restaurace U Lva. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké další dotazy či 
připomínky. Žádný z přítomných zastupitelů se již nevyjádřil.  

Návrh usnesení:  

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky  
nadále trvá na svém Usnesení č. 5/33/2018 které bylo přijato na Zasedání zastupitelstva městské 
části Brno-Kníničky dne 4.6.2018, požaduje dopracování a následnou realizaci investičního záměru 
varianty B, která počítá s opravou komunikace od restaurace U Lva až po restauraci U Šuláka, dále 
s rozšířením celé komunikace pro obousměrný provoz, úpravě příčných prahů,  doplnění veřejného 
osvětlení a dále doporučuje doplnění roštu pro pěší, který by vytvořil stezku pro chodce v úseku od 
restaurace u Lva po Sokolské koupaliště tak, aby měli možnost jít podél komunikace 

a dále souhlasí s připojeným návrhem Vyjádření městské části Brno-Kníničky - Nesouhlas s 
návrhem místní úpravy provozu na pozemní komunikaci – místní komunikaci III. třídy, ul. Hrázní, 
Brno a 

pověřuje starostku městské části Brno-Kníničky, aby námitky bezodkladně odeslala. 

 

Výsledek hlasování:    

Pro:  7 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Petr Juránek, 

Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek, Bc. Martin Žák 

Proti:  0     

Zdrželi se:  1 Ing. Pavel Jankůj 

Usnesení č. 3/9/2024 bylo schváleno. 

BOD Č. 5A - PROJEDNÁVÁNÍ NÁVRHŮ ÚZEMNĚ PLÁNOVACÍ DOKUMENTACE  

Předsedající předala slovo předsedovi Územně plánovací a dopravní komise, doc. Firbasovi. 
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Doc. Petr Firbas ostatní informoval o tom, že se jedná o dílčí změny územního plánu. Jedna část se 
týká změny územního plánu v části bývalého JZD v MČ Brno-Komín, která koliduje se záměrem 
provedení obchvatu Kníniček přes Komín. Druhá část se týká pořizování nového Územního plánu 
města Brna, kdy lhůta na podání připomínek je do 08.04.2024. Bude provedena revize městskou 
částí v minulosti podaných připomínek (vypuštěny budou ty, které byly pořizovatelem do nového 
návrhu zapracovány). 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké další dotazy či 
připomínky. 

Ing. Pavel Jankůj se dotázal, zda se již někdo zabýval ekonomickou stránkou městskou částí 
požadovaného obchvatu, a to včetně ceny za výkup potřebných pozemků. Doc. Petr Firbas mu 
odpověděl, že cena již byla stanovena v rámci studie a dále konstatoval, že je velmi příznivá. 
Ing. Pavel Jankůj informoval ostatní, že město obchvat Kníniček nechce. Doc. Petr Firbas mu 
odpověděl, že má město povinnost chránit občany. Ing. Pavel Jankůj by byl taktéž za obchvat rád, 
nicméně informoval ostatní, že z úrovně města Brna není politická vůle pro prosazení záměru 
obchvatu Kníniček. 

Ing. Pelánek vyjádřil obavu, aby projednávaná Komínská změna neznemožnila v případě změny 
politického názoru případnou realizaci obchvatu. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké další dotazy či 
připomínky. Žádný z přítomných zastupitelů se již nevyjádřil. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo Městské části Brno-Kníničky  

souhlasí s připojeným přípisem „Návrh opatření - Problematické zveřejnění návrhu změny ÚPmB 
„B176_p111_22_MC_Komin“ 

pověřuje starostku Městské části Brno-Kníničky, aby přípis bezodkladně odeslala 

pověřuje starostku Městské části Brno-Kníničky, aby ve smyslu předmětného přípisu podala za 
městskou část Brno-Kníničky připomínky k návrhu Změny ÚPmB – B176_p111_22_MC_Komin 

pověřuje starostku Městské části Brno-Kníničky, aby podala za městskou část Brno-Kníničky připomínky 
k návrhu nového ÚPmB 

Výsledek hlasování:    

Pro:  6 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Petr Juránek, 

Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek 

Proti:  0     

Zdrželi se:  2 Ing. Pavel Jankůj Bc. Martin Žák 

Usnesení č. 4/9/2024 bylo schváleno. 

BOD Č. 6 - LEGISLATIVNÍ ZMĚNY V ODMĚŇOVÁNÍ ČLENŮ ZASTUPITELSTEV OBCÍ 

Předsedající informovala přítomné, že 1.1.2024 novelizován zákon o obcích a schválenou novelou 
zákona byly provedeny změny v oblasti odměňování. Nově se odměňování řídí přílohou zákona o 
obcích, která stanovuje koeficienty pro stanovení výše odměn členů zastupitelstev obcí. Dále 
předsedající informovala, že materiál byl projednán ve Finančním výboru. 

Bc. Martin Žák, s odkazem na nabídku místostarosty Petra Juránka o obsáhlých výkazech činnosti 
místostarostů, požádal o seznam činnosti obou místostarostů za uplynulý rok. Předsedající mu 
odpověděla, že jeho požadavek nepatří do projednávaného bodu a doporučila mu ho uplatnit v bodu 
„Dotazy, připomínky, podněty členů Zastupitelstva“. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké další dotazy či 
připomínky. Žádný z přítomných zastupitelů se již nevyjádřil. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Kníničky bere na vědomí legislativní změny v odměňování členů zastupitelstev 

obcí od 1. 1. 2024. 
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Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky stanovuje odměnu za výkon funkce: 

− místostarosty ve výši 11.000,- Kč měsíčně 

− člena zastupitelstva a člena výboru/komise, který není členem zastupitelstva ve výši 2.240,- Kč 
měsíčně 

− předsedy výboru ve výši 4.437,- Kč měsíčně 

− člena výboru/komise, který je členem zastupitelstva a předsedy komise, který není členem 
zastupitelstva ve výši 3.718,- Kč měsíčně 

Při souběhu funkcí se odměny nesčítají. 

Odměna bude poskytována od 1.3.2024. 

V případě nastoupení náhradníka na uvolněný mandát bude odměna náležet ode dne složení slibu. V 

případě personální změny v obsazení jednotlivých funkcí, tj. v případě nového zvolení do funkce 

(starosty, místostarosty, předsedy výboru, předsedy komise, člena výboru, člena komise) bude odměna 

náležet ode dne zvolení do této funkce. 

Výsledek hlasování:    

Pro:  7 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Pavel Jankůj, 

Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová, Bc. Martin Žák 

Proti:  0     

Zdrželi se:  1 Ing. Martin Pelánek 

Usnesení č. 5/9/2024 bylo schváleno. 

BOD Č. 7 - ROZPOČTOVÁ OPATŘENÍ 

Předsedající představila bod, informovala zastupitele, že se jedná o dvě rozpočtová opatření. Dále 
se předsedající dotázala přítomných zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či 
připomínky. Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající dala hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky bere na vědomí informace o provedených rozpočtových 
opatřeních v kompetenci starostky č. 10–11/2023.  

Výsledek hlasování:    

Pro:  8 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Pavel Jankůj, 

Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek, Bc. Martin Žák 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 6/9/2024 bylo schváleno. 

BOD Č. 08 - KONTROLA PLNĚNÍ ÚKOLŮ A USNESENÍ ZASTUPITELSTVA 

Předsedající informovala zastupitele o tom, že na minulém zasedání nebyly dány žádné úkoly. 
Následně informovala, že všechna přijatá usnesení byla vypořádána. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky. 
Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

BOD Č. 08A - PROHLÁŠENÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTSKÉ ČÁSTI BRNO-KNÍNIČKY 

Předsedající informovala zastupitele o tom, že v současné době jsou prováděny kontroly výkonu 
samostatné působnosti svěřené orgánům městské části Brno-Kníničky Odborem interního auditu a 
kontroly MMB. Jednou z kontrolovaných oblastí je i oblast zadávání veřejných zakázek. Odbor 
kontroly doporučuje precizaci přijímaných usnesení zastupitelstva tak, aby byla jasně patrná vůle 
zastupitelstva. U zakázky označené jako „Dodávka víceúčelového, kloubového zametacího vozu“ 
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(usnesení zast. č. 8/5/2023 a 3/6/2023) bylo úmyslem zastupitelstva urychlit řízení a delegovat své 
pravomoci vyplývající z role zadavatele veřejné zakázky na starostku. Kontrolní orgán požaduje 
objasnění toho úmyslu od zastupitelstva, nikoliv pouze vyjádření starostky, jaká byla vůle 
zastupitelstva v této věci. Předsedající se dotázala přítomných zastupitelů, zda mají 
k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky. 

Bc. Martin Žák informoval ostatní, že mu to celé přijde jako legalizace špatně udělané zakázky s tím, 
že se s takovým krokem neztotožňuje. Předsedající ho ubezpečila, že všichni kontrolující (zakázka 
byla kontrolována auditem i kontrolním výborem a nikdo nezpochybnil výběrové řízení). Odbor 
kontroly MMB chce mít jasno, zda zastupitelstvo tuto kompetenci starostce skutečně dalo a pokud 
tomu tak není, mohou zastupitelé hlasovat proti předkládanému návrhu. Aleš Chrastil a 
Martin Pelánek vyjádřili souhlasnou vůli zastupitelů s delegací práv na starostku. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké další dotazy či 
připomínky. Žádný z přítomných zastupitelů se již nevyjádřil. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky tímto prohlašuje, že v rámci svého usnesení č. 8/5/2023 
a 3/6/2023, z důvodu urychlení zadávacího řízení u veřejné zakázky označené jako „Dodávka 
víceúčelového, kloubového zametacího vozu“, společně s výrokem tohoto usnesení, delegovalo své 
pravomoci veřejného zadavatele na starostku městské části Brno-Kníničky.  

Výsledek hlasování:    

Pro:  6 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Petr Juránek, 

Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek,  

Proti:  1    Bc. Martin Žák 

Zdrželi se:  1  Ing. Pavel Jankůj 

Usnesení č. 7/9/2024 bylo schváleno. 

BOD Č. 09 - ZPRÁVA STAROSTKY A MÍSTOSTAROSTŮ O PODSTATNÝCH JEDNÁNÍCH A 

SKUTEČNOSTECH 

Předsedající informovala o následujících jednáních: 

EGD - řešení další etapy přeložky NN a VN na ulicích Přehradní, Šikulova a část Rekreační, 
dokončení prací, po zdržení s dodávkou chrániček společnosti Technické sítě Brno, a.s., je 
plánováno na konec měsíce dubna. 

Jednání ve věci rušení stavebních úřadů - byla představena struktura nového centrálního 
stavebního úřadu a časová osa přechodu na nový stavební úřad 

Park U Lva - Byla získána dotace na realizaci parku U Lva ve výši cca 3 mil. Kč z dotačního 
programu „Parky pro Brno“. Předsedající by ráda zadala administraci veřejné zakázky společnosti, 
která se procesem veřejných zakázek zabývá. Dále uvedla, že v době, kdy byla zpracována studie 
byl předpokládaný rozpočet na záměr cca 4,5 mil Kč, přičemž v dnešní době se zvýšil na 5,6 mil. Kč. 
Předsedající uvedla, že by v první etapě nerealizovala altán či herní prvky a finanční prostředky na 
jejich realizaci by se pokusila získat z jiného dotačního programu. Nicméně uvedla, že se zakázka 
bude soutěžit dle celkového objemu, tak aby nedošlo k dělení zakázky, a že se tyto věci musí ještě 
prověřit, aby městská část případnou pozdější realizací některých částí neztratila záruku za dílo. 
Ing. Pelánek uvedl, že altán by určitě realizoval již v první fázi a pokud by se mělo něco z projektu 
odsunout, tak navrhuje pozdější realizaci herních prvků. Ing. Jankůj se dotázal na boží muka. 
Předsedající mu dopověděla, že jejich oprava je součástí projektu.   

Ubytovací zařízení v lokalitě U Lva - předsedající vydala nesouhlasné stanovisko na pětipodlažní 
ubytovací objekt. Dále uvedla, že investorovi doporučila odstranit 2 patra, stavbu posunout od 
komunikace a připojit na kanalizaci. 

Zklidnění ulice Ondrova - zdržení z důvodu ukončení spolupráce společnosti Brněnské 
komunikace a.s. s projektantem. Další zdržení způsobila společnost GasNET, která vydává 
nesouhlasná stanoviska ostatním vlastníkům inženýrských sítí, a to dokud nebude hotová 
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rekonstrukce plynovodu na ulici Ondrova. Na základě posledních jednání je řešeno rozšíření 
chodníku v celém průtahu Kníničkami o cca 1 m a zúžení komunikace. 

Park u mateřské školy - město Brno na základě žádosti MČ nechává zpracovat studii parku před 
mateřskou školou a již proběhlo prvotní jednání s projektantkou. Dále dojde k jednání s dotčenými 
orgány, zapracování případných námětů a následné představení studie. 

Jednání se starostou a místostarostou Bystrce - Palcary – ohledně případného společného 
postupu v otázce připomínek městských částí ke změně územního plánu 

Jednání s ředitelkou Mateřské školy Studánka - řešení provozních záležitostí, úročení volných 
finančních prostředků. 

Jednání na Sněmu starostů – financování městských částí, rušení stavebních úřadů, pasport 
zeleně (město Brno požaduje zpracovávat každé 3 roky pasport zeleně), kybernetická bezpečnost 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké další dotazy či 
připomínky. Pan Liška se dotázal na realizaci bezpečného propojení cyklostezky od Jinačovic ke 
komunikaci směrem na Sokolské koupaliště. Předsedající mu odpověděla, že tento týden ji přišel 
požadavek na vyjádření k této stavbě, takže město Brno se začíná touto stavbou zabývat a je ve 
fázi projektování. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké další dotazy či 
připomínky. Žádný z přítomných zastupitelů se již nevyjádřil. 

BOD Č. 10 - INFORMACE O PŘÍPRAVNÝCH ŘÍZENÍCH PRO STAVBY A PROBÍHAJÍCÍCH 

STAVBÁCH V KAT. ÚZEMÍ KNÍNIČKY 

Předsedající představila bod a dotázala se zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké 
dotazy či připomínky. Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

BOD Č. 11 - INFORMACE PŘEDSEDŮ VÝBORŮ A KOMISÍ 

Předsedající paní starostka Lenka Ištvanová předala slovo předsedovi kontrolního výboru, který 
zastupitele informoval, že pravděpodobně v polovině března je plánováno jednání kontrolního 
výboru.  

Předsedající dále sdělila, že informace z jednání finančního výboru a územně-plánovací a dopravní 
komise zazněly v průběhu zasedání. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají nějaké dotazy či připomínky. Žádný z přítomných 
zastupitelů se nevyjádřil. 

BOD Č. 12 - DOTAZY, PŘIPOMÍNKY, PODNĚTY ČLENŮ ZASTUPITELSTVA 

Ing. Pavel Jankůj informoval, že se připravuje výběrové řízení na záměr snížení hlučnosti od 
tramvajové trati v úseku od zastávky Zoologická zahrada až po Přístaviště s tím, že se jedná o 
velkou věc a kompletní komfortní řešení. Součástí tohoto záměru bude použití nejmodernějších 
technologií a výstavba protihlukové stěny směrem ke Kníničkám. Dále informoval o opravě 
komunikace od zelené lávky směrem k tramvajové zastávce s tím, že má z bystrcké strany 
přislíbeno začátek opravy v dubnu nebo květnu tohoto roku v částce cca 2,8 mil. Kč. Taktéž 
informoval o rekonstrukci části ulice Hrázní od hráze po ulici Rekreační s tím, že začátek prací bude 
v dalším roce. 

Bc. Martin Žák se dotázal na věci týkající se rušení stavebních úřadů, konkrétně se dotázal, z jakého 
důvodu nebylo uspořádáno zasedání zastupitelstva k takto zásadní věci a z jakého důvodu nebyli 
zastupitelé informováni o tom, že se předsedající vyjádřila sama za městskou část. Dále očekával, 
že starosta, místostarosta nebo místostarostka se zúčastní zasedání zastupitelstva města Brna a 
nesouhlas včetně odůvodnění tam přednesou, nicméně se tak nestalo. Předsedající informovala, že 
není pravda co Bc. Žák říká, že komunikovala s paní Chaloupkovou z Organizačního odboru MMB, 
zaslala jí nesouhlasné stanovisko MČ, a že dne 11.12.2023 byla na jednání městských částí se 
zastupiteli města Brna, kde byla prezentována nesouhlasná stanoviska a že udělala vše, jak měla. 
Ing. Juránek doplnil, že starostka byla účastna i jednání velkého zastupitelstva.  
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Bc. Martin Žák dále požádal s odkazem na projednaný bod č. 6 o seznam činnosti obou 
místostarostů za uplynulý rok. 

Bc. Martin Žák upozornil na nepovolené stavby na Sokolském koupališti, konkrétně se jedná o 
stavbu kanalizace, rozsáhlou stavbu nad Sokolským koupalištěm v místě kanalizace, dále na 
stavbu, která byla celá zbořena a postavena nová, a ještě stavbu mezi nimi s tím, že uvede konkrétní 
pozemky. Předsedající doporučila panu Žákovi obrátit se s podnětem přímo na stavební úřad, 
nicméně ten ji požádal jako vedoucí úřadu, aby věc prověřila. Dále nadiktoval pozemky, na kterých 
jsou stavby umístěny: 745/9, 809, 810/1, 810/2, 815/1 a 816/1 v kat. území Kníničky a dále prověření 
kanalizace paní místostarostky. Předsedající mu opětovně doporučila obrátit se přímo na stavební 
úřad. 

Dále se Bc. Martin Žák dotázal, kolik má čistící vůz motohodin. Předsedající mu odpověděla, že 
třikrát napadl sníh a čistící vůz třikrát vyjel. Ten nicméně konstatoval, že zimní údržba je katastrofální 
s tím, že dříve to tak nebylo a chodníky i prostranství před školkou bývaly uklizené. Dále upozornil, 
že bylo přislíbeno, že bude čistící vůz uklízet posyp, již 2 měsíce není sníh a na chodnících a v parku 
jsou hromady posypu a listí. Předsedající mu odpověděla, že je čistící vůz přestrojený na zimu, 
neboť je stále ještě zimní sezona. Dále mu řekla, že letošní zima je zvláštní a listí padá postupně po 
celou dobu zimy a když se listí uklidí, druhý den je to, jako by se neuklidilo. Dále předsedající 
informovala, že na následující týden je plánováno přestrojení stroje na léto a úklid smetků a listí. 

Dále poděkoval za úklid okolí tělocvičny, nicméně se pozastavil nad částkou za kamínky a výsadbu 
rostlin ve výši 183 tis. Kč. Předsedající mu odpověděla, že v této částce je i následná péče. Dále se 
dotázal, zda byla celá částka na výsadbu hrazena z dotace. Předsedající mu odpověděla, že ano. 

Dále Bc. Martin Žák upozornil, že stále není opraven plot u hřiště a lavičky okolo řeky stále nejsou 
obroušeny a natřeny. Předsedající mu odpověděla že plot bude opraven a lavičky se v loňském roce 
opravovaly. Dle vyjádření Bc. Martina Žáka jsou na sloupu s radarem přelepeny číslice, taktéž 
požádal o opravu. Dále informoval, že na infotabulích nejsou vidět nápisy. Předsedající mu 
odpověděla, že jsou již objednány nové. 

Bc. Martin Žák upozornil na neuchycené fotbalové branky na hřišti na Dolních Loukách. Předsedající 
mu odpověděla, že jsou připevněny přesně na stejných místech a na těch stejných kotvách (kotvy 
nebyly v rámci rekonstrukce oddělávány). Údržba pravidelně upevnění kontroluje, ale bohužel není 
v jejich silách garantovat, že někdo následně nepřijde a šrouby nepovolí, stejně tak jako je tomu při 
pokreslení laviček, odpadkových košů, či když někdo úmyslně ukradne staré zásuvky z antoníčka u 
řeky. 

Bc. Martin Žák se dále dotázal na uvolněný antoníček na Dolních Loukách. Předsedající mu 
odpověděla, že to mají údržbáři v seznamu úkolů. Bc. Martin Žák tedy požádal o seznam úkolů pro 
údržbáře. Předsedající konstatovala, že k předložení seznamu nevidí žádný důvod. Údržba dostává 
úkoly průběžně a průběžně opravuje a udržuje co je potřeba.    

Ivo Ištvan informoval, že v Kníničkách žije více než 20 let a za 12-leté starostování pana Bc. Žáka 
nebyl úklid sněhu výrazně kvalitnější. Tuto informaci podložil porovnáním kvality úklidu v jiných 
městských částech, kdy Kníničky nijak nevybočovaly ze stavu v jiných městských částech či jiných 
městech. Dále se dotázal, jestli i zastupitelé mají právo svolávat mimořádná zasedání zastupitelstva. 
A pakliže ano, pak se chce dotázat, proč pan Bc. Žák nevyužil této možnosti a nepožádal sám o 
svolání mimořádného zastupitelstva, když celé Brno vědělo, že se bude projednávat vznik 
superúřadu, který byl dokonce domluven s politickou stranou, která podporuje pana Bc. Žáka a proč 
nakonec na tak důležité zastupitelstvo MČ ani nepřišel. Pan Bc. Martin Žák ukázal fotografie 
srovnávající kvalitu zimní údržby v Kníničkách a Bystrci. Dále odpověděl, že sice mohl svolat 
mimořádné zasedání, nicméně nevěděl termín, do kdy musí být odpověď na požadované vyjádření 
ke zrušení stavebních úřadů a není jeho povinností zjišťovat, kdy a s jakým termínem přijde nějaký 
dokument na úřad. Předsedající sdělila, že věděl termín, kdy daná věc bude projednávána na 
velkém zastupitelstvu a měl možnost tedy reagovat.  

Žádný z přítomných zastupitelů se dále již nevyjádřil. 

Předsedající konstatovala, že byly vyčerpány všechny body programu a ukončila zasedání 

zastupitelstva v 19:18 hod. 
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Další zasedání zastupitelstva MČ Brno-Kníničky se bude konat dne 22.04.2024. 
 

V Brně dne 01.03.2024 

……………………………… ……………………………… …………………………… 

Lenka Ištvanová v.r. Ing. Václav Hrnčíř v.r. Aleš Chrastil v.r. 

starostka  ověřovatel zápisu  ověřovatel zápisu 

   

Přílohy zápisu: 

1) Zveřejněná informace o konání zasedání podle § 93 odst. 1 zákona o obcích  

2) Prezenční listina 

3) Vyjádření městské části Brno-Kníničky - Nesouhlas s návrhem místní úpravy provozu na 

pozemní komunikaci – místní komunikaci III. třídy, ul. Hrázní, Brno 

4) Návrh opatření - Problematické zveřejnění návrhu změny ÚPmB „B176_p111_22_MC_Komin“ 

 

 

 

 

zapsala: Miroslava Keprtová 

 


